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BRMG/KSiLP-V/0012/4/16 
 
 

PROTOKÓŁ NR  21-4/2016  
 

 z posiedzenia  Komisji Samorządu i Ładu Publicznego, które odbyło się  

21 kwietnia  2016r.  o godz. 16:00 w sali nr 007 w Nowym Ratuszu przy ul. Wały 

Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Obecność: wg załączonej listy obecności, która stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego 
protokołu. 
 
Na  stan 7 (siedmiu) członków Komisji,  w posiedzeniu  uczestniczyło  7 (siedmiu ), czyli 
było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Lista  pozostałych osób obecnych na posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 
protokołu.   
 
Przewodnicząca Komisji Anna Wirska powitała  wszystkich obecnych. Stwierdziła  quorum  
i przedstawiła  zaproponowany porządek posiedzenia, który stanowi załącznik nr 3, 
Ponadto zaproponowała w  punkcie 1 omówić  trzy projekty uchwał. 

 Punkt 1.1 -  projekt uchwały w sprawie  przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2016-2045  (druk nr 675); 

 Punkt 1.2  - projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na rok 2016 (druk nr 676); 

 Punkt 1.3 – projekt uchwały w sprawie organizowania jarmarków miejskich na 
terenie miasta Gdańska (druk nr 678). 

Kolejne  punkty porządku bez  zmian.  
 
Komisja nie wnosiła uwag  do tak zaproponowanego porządku  obrad  i jednogłośnie, 6 

głosami za przyjęła  następujący  Porządek posiedzenia: 
 

1.1 Opiniowanie  projektu uchwały w sprawie  przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2016-2045  - druk nr 675. 
 

1.2 Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na rok 2016 - druk nr 676. 

 

1.3 Opiniowanie  projektu uchwały w sprawie organizowania jarmarków miejskich 
na terenie miasta Gdańska -druk nr 678 

 

2.  Opiniowanie  projektu  uchwały  w sprawie  przystąpienia Gminy Miasta Gdańska   
     do  Stowarzyszenia  Ośrodków  Demokracji  Lokalnej  – ALDA ( Association of  
     Democracy  Agencies) -  druk nr 629 
 

3. Analiza sprawozdania z  wykonania  budżetu   Miasta Gdańska za  rok 2015  w  
   zakresie  działania Komisji: 

1) Biuro Rady Miasta  Gdańska, 
2) Kancelaria Prezydenta 
3) Wydział  Kadr  i Organizacji, 
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4) Wydział Bezpieczeństwa i  Zarządzania Kryzysowego, 
5) Straży Miejskiej w Gdańsku 

 

4. Informacja nt. działań zespołu ds. nielegalnego graffiti 
 

5. Sprawy bieżące, wolne  wnioski,  korespondencja.  
 
 

PUNKT 1.1 
Opiniowanie  projektu uchwały w sprawie  przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2016-2045  - druk nr 675. 
 

(Oryginał projektu  uchwały  znajduje się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska z 
kwietnia  2016r. - BRMG-S.0006.123.2016). 

 
 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziały Finansowego  zreferowała  przedmiotowy  
projekt  uchwały zgodnie z uzasadnieniem, w zakresie działania Komisji. 
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Dziękuje. Czy są pytania ze strony członków Komisji? Nie widzę. W takim razie 
przechodzimy  do  głosowania i proszę o pozytywne zaopiniowanie  druku nr 675. 
 
 

Opinia Nr 21-4/115-7/16 
Komisja  – 6 głosami „za”, przy 1 głosie wstrzymującym się -  pozytywnie 
zaopiniowała  przedmiotowy projekt uchwały.   
 
 

PUNKT 1.2 
Opiniowanie  projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Gdańska na rok 2016  - druk nr 676. 

(Oryginał projektu  uchwały  znajduje się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska z 
kwietnia  2016r. - BRMG-S.0006.124.2016). 

 

Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziały Finansowego  zreferowała  przedmiotowy  
projekt  uchwały zgodnie z uzasadnieniem, w zakresie działania Komisji. 
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Dziękuje. Czy są pytania ze strony członków Komisji? Nie widzę. W takim razie 
przechodzimy  do  głosowania i proszę o pozytywne zaopiniowanie  druku nr 676. 
 
 

Opinia Nr 21-4/116-8-/16 
Komisja, jednogłośnie – 7 głosami „za” -  pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały.   
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PUNKT 1.3 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie organizowania jarmarków miejskich na 

terenie miasta Gdańska - druk nr 678. 

 
(Oryginał projektu  uchwały  znajduje się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska z 
kwietnia  2016r. - BRMG-S.0006.126.2016). 

 
Dimitris T. Skuras – Dyrektor  Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Na dzień dzisiejszy obowiązuje uchwała Rady Miasta Gdańska z 13 stycznia 2011r. w 
sprawie organizacji jarmarku Św. Dominika i Jarmarku Bożonarodzeniowego. Na podstawie 
tej uchwały  Prezydent Miasta Gdańska zawarł umowę na organizację jarmarku z 
Międzynarodowymi Targami Gdańskimi i umowa ta zawarta była na pięć lat. W trakcie 
obowiązywania tej umowy organizator zobowiązał się wyłożyć 2,5 mln zł na wydatki 
inwestycyjne w przestrzeni publicznej  przy organizacji jarmarków, co zostało 
zrealizowane. Na podstawie § 15 Miasto zobowiązało się  przedłużyć tą umowę na kolejne 
trzy lata, gdyby taki wniosek organizatora  wpłynął. Umowa ta skończyła  się z końcem 
ubiegłego roku, wniosek nie wpłynął. Stąd Prezydenta Miast Gdańska postanowił przedłożyć 
Państwu projekt uchwały, która jest trochę inaczej zbudowana, bo jest to uchwała  w 
sprawie organizowania  jarmarków miejskich  na terenie miasta Gdańska. Czyli jarmarki, 
których organizatorem, źródłem powstawania jest  Gmina Miasta Gdańska. Chcielibyśmy, 
aby te dwa jarmarki były ściśle jarmarkami miejskimi, czyli tymi, które Miasto organizuje 
we własnym zakresie. W związku  tym, biorąc pod uwagę dotychczasowe doświadczenia w 
tym zakresie – nieprzerwanie od  dwudziestu lat MTG organizują te zadania, stąd Prezydent 
Miasta Gdańska uznał za słuszne złożenie Radzie  projektu uchwały w tej sprawie. W 
projekcie tym  zapisane są ramowe zasady organizacji jarmarku między innymi  z  zapisem, 
że targi powierza się Międzynarodowym Targom Gdańskim do 2030 roku. Zasady 
funkcjonowania jarmarków prawdopodobnie się nie zmienią i powierzająca  umowa  będzie  
zbudowana jak dotychczas. Ma ona szereg zapisów  chroniących  interes miasta jak i 
interes naszych mieszkańców. Poza kwotą inwestycyjną – na przestrzeni ostatnich lat 
wyniosła ona ok. 7,5 mln zł - jest zobowiązanie do zorganizowania zespołu 
koordynacyjnego, czyli ta zasada zostanie  podtrzymana. Zespół ten w czasie jarmarku 
zbiera  się co tydzień i składa się  z przedstawicieli wielu służb publicznych. Jest ochrona 
marki Gdańska, jest obowiązek uzgadniania z Biurem Promocji wszystkich imprez 
sponsorowanych. Jarmark Dominikański ma rangę ponad krajową i warto ta markę 
utrzymać.  
 
Anna Kołakowska – członek Komisji 
Jaka byłaby kara  dla MTG  w przypadku rozwiązania przez nich umowy ?    
 

Dimitris T. Skuras – Dyrektor  Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Nie ma kary, bo to jest umowa terminowa i ona nie podlega rozwiązaniu. My dzisiaj 
rozstrzygamy, że jest to optymalny sposób zabezpieczenia interesów Miasta po to, aby 
Międzynarodowe Targi Gdańskie mogły podjąć decyzje inwestycyjne. Jak my będziemy 
zlecać innemu podmiotowi a z reguły są to pomioty, które prowadzą imprezy krótkotrwałe 
to one nie mają chęci inwestowania dużych pieniędzy  w sferę publiczną. Nam zależy na 
tym, aby była to organizacja, która jest związana ściśle z tym miejscem i nie boi się 
zainwestować swoich pieniędzy  w trwałą infrastrukturę  w przestrzeni publicznej, bo o to 
tak naprawdę chodzi.  
 
Emilia Lodzińska – wiceprzewodnicząca Komisji 
Piętnaście lat  to długi okres  czasu i rozumiem, że jakieś audyty będą przeprowadzane 
przez Miasto i co jaki czas? 
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Dimitris T. Skuras – Dyrektor  Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Co roku jest sprawozdawanie przez MTG – dwutorowo. Po pierwsze – przedstawiany jest 
plan imprezy, który zatwierdzamy. Zatwierdzamy w nim zarówno sposób rozplanowania, 
asortyment towarów i różnorodność stoisk ale również sposób sponsoringu, który się 
pojawia, reklam, informacji, itd. Później po zakończeniu jarmarku  jest przedstawiane 
sprawozdanie z realizacji - czy udało nam się uzyskać efekt, który zaplanowaliśmy.  
Oczywiście, jeżeli MTG będą powodem  do tego, żeby  rozwiązać  umowę  z ich winy bo nie 
realizują umowy, to oczywiście  jest to możliwe. Ponieważ nie jest to umowa, która  po 
stronie Miasta daje wydatkowanie środków, dlatego nie ma za to kary. Jedyną stroną, 
która inwestuje  to są MTG.  
 

Piotr Walentynowicz – członek Komisji 
Pamiętam, że w zeszłym roku doinfestowaliśmy MTG pozyskując  kolejne udziały i czy nie 
jest to tak, że  oni to płacą z naszych pieniędzy? 
 

Dimitris T. Skuras – Dyrektor  Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Nie. To było związane z realizacją inwestycji dla  MTG. Jarmark nie jest deficytowy i nie 
jest bardzo dochodowy. Jest bliski zeru.  
 

Piotr Walentynowicz – członek Komisji 
A czy nie można z nimi zawrzeć  dłuższej umowy? 
 

Dimitris T. Skuras – Dyrektor  Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Długość umowy zależy od Państwa. My mamy doświadczenie z poprzedniej umowy i  
ostatnich 20-tu lat współpracy z MTG, w związku z  tym jakby rekomendujemy, aby nam w 
tej umowie  zagwarantowano nie mniejszą ilość środków – było 7 mln zł. Do takich środków 
trzeba dłuższej umowy, bo w  krótkiej umowie  oni się do tego nie zobowiążą. 
 
Małgorzata Kolesińska – Kierownik Działu Rozwoju Przestrzeni Publicznej w ZDiZ 
Pan wspomniał, że  MTG zainwestowały do tej pory 7,5 mln zł – co to znaczy, że  Targi 
zainwestowały w przestrzeń  publiczną?  
 

Dimitris T. Skuras – Dyrektor  Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Infrastrukturę jarmarkową, która funkcjonuje w przestrzeni publicznej. 
 
Małgorzata Kolesińska – Kierownik Działu Rozwoju Przestrzeni Publicznej w ZDiZ 
Co to znaczy infrastruktura? Dla mnie jako architekta  inwestycja  to jest środek trwały, 
który pozostaje. Wobec tego moje pytanie jest takie, co Jarmark zainwestował, że 
pozostało to jako środek trwały. Może  jestem nie do końca poinformowana, ale  chciałbym 
to wiedzieć też jako  mieszkaniec miasta. Obserwuje  to od lat  i widzę  wręcz degradację 
przestrzeni, tzn. są wydawane pieniądze, ponieważ tak jest w umowie. Corocznie  
zadeptywany jest trawnik, który dużym kosztem jest utrzymywany.   Wydatkowane są duże 
pieniądze  z ZDiZ na utrzymywanie  tych terenów zielonych, które w trakcie jarmarku są 
zadeptywane. Oczywiście w  umowie jest zapisana rekultywacja.  
 
Dimitris T. Skuras – Dyrektor  Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Jeśli chodzi o  plan przyszłych  wydatków to:  

 na infrastrukturę handlową –odpowiednio na  lata 2016- 2018 – planuje się  wydatki  735 
tys. zł,  354 tys. zł, 200 tys. zł; 

 elementy wizerunkowe i aranżacyjne, czyli grafika ogólna, projekty zabudowy po  50 
tys. zł w poszczególnych latach;   

 scenografie po 75 tys. zł.  
 
Małgorzata Kolesińska – Kierownik Działu Rozwoju Przestrzeni Publicznej w ZDiZ 
Ja nie rozumiem stwierdzenia „infrastruktura handlowa”. Z tego co wiem, to stoją tam 
budy, namioty.  
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Dimitris T. Skuras – Dyrektor  Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Jarmark to głównie stoiska handlowe plus program kulturalny, co trzeba robić na 
infrastrukturze. Ta infrastruktura po okresie jarmarku jest oczywiście zabierana, przy czym 
cały jarmark jest oparty o tą infrastrukturę. Możemy się  zgodzi z tym, że ta infrastruktura  
jest  zrobiona z budek i namiotów  turystycznych, ale z porządnej klasy  infrastruktury. I 
cała infrastruktura, która  tworzy wizerunek jarmarku to są te koszty, o których mówimy. 
Chodzi o to, że w przekonaniu Prezydenta nie da się wyegzekwować dobrej klasy 
infrastruktury od firmy, która przyszła na chwilę. Taka firma z reguły ma uniwersalną 
infrastrukturę, którą stawia  z imprezy na imprezę i jeżdżą  z tym po całej Polsce. 
Natomiast nam zależy na tym, żeby ta infrastruktura był indywidualna i wizerunkowa, jeśli 
chodzi o rozpoznawanie Gdańska.  
Czyli te wydatki, o których mówimy, to jest trwały majątek w tej przestrzeni, który 
funkcjonuje w czasie trwania jarmarku dominikańskiego i bożonarodzeniowego. Dodam, że 
obszar jarmarku nie jest stały, bo są inwestycje  w mieście i  w związku z  tym mapa 
jarmarku  co roku trochę się zmienia. Niepewny jest np. los Targu Węglowego, bo mówi się 
o rewitalizacji tego miejsca. Chodzi o to, że Międzynarodowe Targi Gdańskie  mogą  
wydatkować te finanse np. na  infrastrukturę infrastrukturalną np. na przyłączenie jakiś 
kontenerów sanitarnych, albo postawienie dodatkowego zasilania bądź też oświetlenia. To 
wszystko oni mogą  zrobić, tylko my nie chcemy się na to zgadzać, bo nie mamy pewności, 
czy to nie będą wyrzucone  pieniądze  z uwagi na to, że za chwilę mapa jarmarku się nam 
trochę przesunie. Ale to też może być w  sferze  tych wydatków. Nie muszą  to być tylko 
inscenizacje, czy dodatkowe pawilony handlowe.  
 

Anna Kołakowska – członek  Komisji 
Jednym słowem  to 7,5 mln zł  nie jest przekonywujące.   
 

Dimitris T. Skuras – Dyrektor  Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Na pewno musimy wiedzieć, że to kosztuje.  To wszystko co jest w czasie jarmarku  a nie 
ma przed i po jarmarku, to jest  to, co trzeba kupić i w co trzeba zainwestować. A jeśli 
Państwo twierdzicie, że to jest za  darmo, to ja nie mogę się z tym zgodzić.  Kto ma to 
kupić? 
 

Bogdan Oleszek – członek Komisji 
To są dwie  różne  rzeczy o  czym Pani mówi. Zgadzam się z tym, że ktoś musi to naprawić  
po jarmarku (trawniki). Ale to jest zupełnie inna rzecz - dawanie jarmarku firmie 
gdańskiej,  która  tutaj inwestuje,  czy  dawać  to firmie zewnętrznej. Niemniej pewne  
rzeczy można  obwarować  w umowie, jak np. naprawa  trawników. 
 

Anna Kołakowska – członek  Komisji 
MTG ma monopol i rezygnujemy z lepszego organizatora, a w warunkach przetargu też 
możemy zawrzeć swoje warunki.  
 
Dimitris T. Skuras – Dyrektor  Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Międzynarodowe  Targi Gdańskie nie organizują  jarmarków poza  gdańskim jarmarkiem. 
Więc mogą mieć infrastrukturę  zindywidualizowaną wizerunkowo do Gdańska, bo nigdzie 
indziej jej nie przenoszą. Po drugie stać ich na to, żeby finansować w  markę Gdańska, 
dlatego, że jako firma realizacje różne przedsięwzięcia tyle, że na swoim obiekcie 
związane z marką Gdańska. To jest trudna sprawa, ale wydaje nam się i mamy ku temu te 
wszystkie  dane, że trudno jest oczekiwać od firmy prywatnej, że ona zawrze z nami 
umowę wieloletnią, wyłoży na to dużo pieniędzy i jeszcze będzie chronić nasz wizerunek i 
nie będzie jeździć z tą infrastrukturą po  całym kraju. Jeśli żyje tylko z imprez 
jarmarkowych, a nie jest firmą targową jak MTG, to musi z tego żyć. Trudno się 
spodziewać, aby Targi Poznańskie przyjechały nam jarmark organizować. MTG ma swoje 
przedsięwzięcia, które realizuje i to w zasadzie nam zależy, aby oni organizowali nam te 
jarmarki. 
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Emilia Lodzińska – wiceprzewodnicząca Komisji 
Ja byłabym ostrożna przed tym, aby pójść w kierunku zamówień publicznych i zlecania 
tego komukolwiek  z terenu Polski  czy zagranicy. Trzeba  rozróżnić – co innego jest 
organizowanie targów np. w Amber Expo a co innego  w przestrzeni publicznej. I tutaj 
faktycznie wykorzystujemy coś, co przez  lata, również  dzięki Komisji jarmarkowej zostało  
ukształtowane. Przyszedłby ktoś z zewnątrz, kto w przestrzeni Gdańska postawiłby nam 
jakąś tandetę i rozdrażnił mieszkańców, i  Gdańsk by na tym wizerunku cierpiał. Ta strata 
wizerunkowa byłaby nie do odrobienia. Więc ja nie szłabym ta drogą, boimy się tego. 
 

Przemysław Ryś – członek Komisji 
Poprosiłbym o konkretną  rozpiskę, na  co te pieniądze  były  wydatkowane.    
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Proponuję, żebyśmy tego projektu uchwały nie opiniowali dzisiaj a poczekali aż do 
otrzymania szczegółowej rozpiski, na co konkretnie wydatkowane są te pieniądze.  
 

Przemysław Ryś – członek Komisji 
Zaopiniować  możemy ten  projekt  uchwały, a te  dane chcemy  otrzymać niezależnie od 
wydanej opinii, informacyjnie.  
 

Bogdan Oleszek – członek Komisji 
A jak to wygląda terminowo – czy ten  projekt uchwały wchodzi  na tą sesję?  
 

Dimitris T. Skuras – Dyrektor  Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Generalnie rzecz biorąc,  my musimy już zaczynać prace nad Jarmarkiem Św. Dominika. 
Trzeba szukać już kontrahentów,  sponsorów. To jest impreza, która wymaga finansowania 
zewnętrznego. Więc im później  zaczniemy, tym gorzej. Jeżeli ta uchwała nie zostanie 
podjęta  w kwietniu, to  zostanie już mało czasu.  

Anna Kołakowska – członek  Komisji 
A umowa kiedy  wygasa?  
 

Dimitris T. Skuras – Dyrektor  Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Już wygasła. Nie mówię, że nie można tego zrobić przed jarmarkiem, ale wówczas będzie 
trudno zorganizować imprezę na dobrym poziomie.  
Przypomnę, że zgodnie z tą uchwałą Prezydent powołuje komisje, w której  skład  wchodzą 
również przedstawiciele Rady Miasta Gdańska.  
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
W takim razie poprosimy o szczegółowe informacje, na co te pieniądze są wydawane i 
przejdźmy do głosowania tego projektu uchwały. 
Kto z Państwa  radnych jest za pozytywny zaopiniowanie projektu uchwały zawartego we 
druku nr 678  - za  4 głosy, kto jest przeciwny  - 1 głos,  kto się wstrzymał  - 2 głosy. 
Opinia Nr 21-4/117-9/16 – opinia pozytywna.  
 
 

PUNKT  2 
Opiniowanie  projektu  uchwały  w sprawie  przystąpienia Gminy Miasta Gdańska   do  
Stowarzyszenia  Ośrodków  Demokracji  Lokalnej – ALDA ( Association of Democracy  
Agencies) -  druk nr 629. 

(Oryginał projektu  uchwały  znajduje się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska z 
kwietnia  2016r. - BRMG-S.0006.629.2016). 
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Maciej Buczkowski – zastępca Dyrektora Kancelarii Prezydenta 
Przedmiotem uchwały jest  przystąpienie do nowego stowarzyszenia Ośrodków Demokracji 
Lokalnej. Jest to organizacja, która zajmuje się głównie  szerzeniem i krzewieniem 
społeczeństwa demokratycznego, rozwijaniem wątków demokratycznych za naszą 
wschodnią granicą. Generalnie koncentruje się na krajach partnerstwa wschodniego. 
Organizacja ta i jej cele wpisują się w postulaty  współpracy międzynarodowej Miasta 
Gdańska, którą jest forma otwarcia na wschód. Próbą ustanowienia takiego pośrednictwa  
pomiędzy Europą zachodnią a naszymi wschodnimi partnerami. Ponieważ Rosja nie należy 
do partnerstwa wschodniego, to mamy jednak nadzieję, że zaszczepione wątki 
demokratyczne będą niejako działały na Rosję.  
Jeśli chodzi o obciążenia  finansowe związane z członkostwem w tej organizacji to  składka 
roczna wynosi 2,4 tys. Euro, więc nie byłaby to organizacja o najwyższym obciążeniu 
finansowym. Podczas  rozmów  z miastami, stowarzyszeniami i organizacjami należącymi 
do ALDA dowiedzieliśmy  się, że jest bardzo duża stopa zwrotna, bo jest szansa 
aplikowania o wiele środków unijnych. Większość  organizacji, które należy do  tej 
organizacji więcej środków otrzymuje niż wpłaca. Oczywiście to zależy od tego jak my 
będziemy aktywni, działając na forum tej organizacji. Dlaczego ten pierwiastek wschodni 
jest dla nas tak bardzo istotny?  Prezydent Miasta Gdańska jest członkiem Komitetu 
Regionów. Jest to dosyć ważna opiniotwórcza organizacja działająca na arenie 
międzynarodowej. Doceniając tą naszą aktywność, jeśli chodzi o te wszystkie tematy 
wschodnie, Prezydentowi Miasta Gdańska  powierzono przygotowanie szerokiego raportu 
mówiącego o tym, jak rozwijane jest społeczeństwo demokratyczne, czy w ogóle jest 
rozwijane, czy to jest jakieś pojęcie  w krajach partnerstwa wschodniego. Także  ta nasza 
rola, nasze próby otwierania się na wschód są doceniane i wydaje nam się, że  ta ALDA 
będzie kolejnym krokiem w tym  kierunku. 
 

Anna Wirska – przewodnicząca Komisji 
Dziękuję. Czy są pytania ze strony członków Komisji? 
 

Anna Kołakowska – członek Komisji 
Oprócz  tych 2,4 tys. Euro na pewno są jeszcze  inne  koszty przystąpienia do tego 
stowarzyszenia, niezależnie od tego  czy  Unia  coś na m da czy nie da.  Jakie planujecie  
Państwo  przedsięwzięcia do rozwijania tej demokracji?   
 

Maciej Buczkowski – zastępca Dyrektora Kancelarii Prezydenta 
To jest bardzo dobre pytanie. Jednym z tych segmentów jest opisany w takich 
dokumentach, które Państwo studiowaliście, to jest stworzenie tzw. programów, ośrodków  
demokracji lokalnej. To są agendy, które działają w poszczególnych krajach i służą temu, 
aby przebić kwestie rozwoju społeczeństwa obywatelskiego. Jednym z takich instrumentów 
jest organizowanie w szkole warsztatów, zapraszanie przedstawicieli samorządów. To są 
działania, które my już robimy. Szczerze powiedziawszy, działając na arenie ALDA my 
nawet nie musimy kreować  norm wydarzeń. My je robimy na co dzień. W tej chwili 
jesteśmy w trakcie zorganizowania dużego spotkania z tzw. republikańską agencją 
demokratyczną ze Stanów Zjednoczonych. Polega ona na sprowadzeniu młodych polityków 
ukraińskich do Gdańska. Będą organizowane całe serie szkoleń dla nich, zapoznawania z 
metodami nowoczesnego zarządzania gmina. Oczywiście to jest dopasowane do tego, jaki 
format jest osób przyjeżdżających, jakie jest ich główne źródło zainteresowania.  My 
dostosujemy te  działania, które i tak są podejmowane,  na  które, i tak są pewne nakłady, 
do nowej formuły, którą daje nam również ALDA, jednocześnie wykorzystując możliwości 
dofinansowania tych naszych podejmowanych już  działań, dzięki członkostwu w ALDA.  
 

Anna Kołakowska – członek Komisji 
Jakie są obszary  tej  działalności. Pan tutaj powiedział o politykach. A inne?. 
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Maciej Buczkowski – zastępca Dyrektora Kancelarii Prezydenta 
Jest to np. kwestia budżetu  obywatelskiego, ale to też wiąże się z samorządowcami, 
politykami. Kwestia otwartych danych, czyli temat, który jest bardzo istotny w Gdańsku. 
Jednym z postulatów powtarzanych od lat jest kwestia walki z korupcją. Jednym z 
instrumentów  walki z korupcją jest dostęp obywateli do otwartych danych. To jest temat, 
który staramy się wdrażać i zaprezentować naszym ukraińskim partnerom. Kwestia 
społeczeństwa  obywatelskiego, kwestia spotkań z mieszkańcami, kwestia tłumaczenia się 
z pewnych decyzji, kwestia informowania, itp. Jednym z tematów jest również współpraca 
z organizacjami pozarządowymi, nasz  system grantowy.      
Jeśli chodzi o naszych wschodnich partnerów  to trzeba  bardzo uważać na propagowanie 
wszelkich idei. Bolączką Unii Europejskiej jest - jak trafić do partnerów. Jeżeli zaczniemy 
mówić o globalnej polityce, to moim zdaniem takie przedsięwzięcie jest skazane na 
niepowodzenie. Musimy mówić o tym co nas łączy, o tym co nas na co dzień zajmuje, o 
zwykłej pracy  samorządowej w Polsce. Być może  z czasem będziemy mogli mówić  o 
kwestiach uniwersalnych, jak np. prawach człowieka, ale  to na razie nie jest  jeszcze ten 
etap w niektórych krajach.   
 

Bogdan Oleszek – członek Komisji 
 My już to robimy. Te grupy, które do nas przyjeżdżają z Ukrainy, Białorusi i Rosji  pytają 
się o najprostsze rzeczy. Np. czy radny pracuje, czy radni spotykają się z mieszkańcami, 
czy  oświadczenia majątkowe  są umieszczane w Internecie, itp.  
 

Anna  Wirska – przewodnicząca Komisji 
Czy są jeszcze pytania? Jeśli nie ma, to przystępujemy do głosowania. 
Proszę o pozytywne zaopiniowanie  druku nr 629. 
 

Opinia Nr 21-4/118-10/16 
Komisja, jednogłośnie – 7 głosami „za” -  pozytywnie zaopiniowała  przedmiotowy 
projekt uchwały.   
 

PUNKT  3 
Analiza sprawozdania z  wykonania  budżetu   Miasta Gdańska za  rok 2015  w 
zakresie  działania Komisji: 

1) Biuro Rady Miasta  Gdańska, 
2) Kancelaria Prezydenta 
3) Wydział  Kadr  i Organizacji, 
4) Wydział Bezpieczeństwa i  Zarządzania Kryzysowego, 
5) Straży Miejskiej w Gdańsku 

 

 
(Oryginał projektu  uchwały  znajduje się  przy  protokole  z  sesji  Rady  Miasta Gdańska 
30 czerwca  2016r. – WBMiP-I.3034.12.2016.IS  
 
Anna  Wirska – przewodnicząca Komisji 
Poproszę o  informację nt. wykonani budżetu   w Biurze Rady Miasta Gdańska. 
 

Biuro Rady Miasta Gdańska 
Piotr Spyra – Dyrektor Biura Rady Miasta Gdańska   
Na realizację zadań Biura Rady Miasta Gdańska  w roku 2015 zaplanowano kwotę 1.785.027 
zł, a wydatkowano 1.731.236 zł, co stanowi 97% planu. Dziękuję.   
 

Anna  Wirska – przewodnicząca Komisji 
Czy są pytania ze strony członków Komisji? Jeśli nie ma  to przechodzimy  do  kolejnego 
Wydziału.  
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Kancelaria Prezydenta 
Maciej Buczkowski – zastępca Dyrektora Kancelarii Prezydenta 
Budżet  Kancelarii Prezydenta na rok  2015 przewidywał kwotę  2.561.855 zł i wykonany 
został w 92,35% tzn. na kwotę 2.365.820 zł. W ramach struktury Kancelarii funkcjonuje 
Sekretariat Związku Miast  Bałtyckich. 
Największy wydatek w ramach tego budżetu to składki członkowskie związane z 
organizacjami, do których Gdańsk należy, tj. 970 tys. zł.  
 

Anna Kołakowska – członek Komisji 
A macie  Państwo informację, jakie są zyski z tego członkostwa? 
 

Maciej Buczkowski – zastępca Dyrektora Kancelarii Prezydenta 
Jest prowadzony monitoring związany z przynależnością  do tych organizacji. To są różnego 
rodzaju organizacje. Jest np. Obszar Metropolii Gdańskiej: Gdańsk, Gdynia i Sopot. Jest  
obszar Metropolii Polskiej czyli jedna z największych organizacji, która pomaga nam  
również, jeśli chodzi o proces legislacyjny. Jeśli chodzi o organizacje zagraniczne, to 
największe koszty generuje przynależność do organizacji Eurocities. Dzisiaj trwa duża 
konferencja międzynarodowa  delegatów Eurocitis w Gdańsku nt. jak zorganizować system 
przyjmowania i zagospodarowania problemu, który jest związany z migracjami w Europie. 
To jest czerpanie doświadczeń, poznawanie pewnych modeli, są to również kwestie 
szkoleń. 
Pozostałe ok. 1,4 mln zł  wydatkowane jest  na organizację wydarzeń w trakcie pobytu 
delegacji zagranicznych oraz władz państwowych w Gdańsku. Są to kwestie związane z 
wyjazdami zagranicznymi pracowników Urzędu. Są to również kwestie związane z 
budowaniem stron internetowych, kwestie obsługi wszystkich wydarzeń rocznicowych, 
odsłonięcia pomnika  Anny Walentynowicz, itd itd. 
 

Anna Kołakowska – członek Komisji 
Jaki koszt Miasto poniosło  z okazji odsłonięcia pomnika Anny Walentynowicz? Koszt 
wiązanki? 
 

Maciej Buczkowski – zastępca Dyrektora Kancelarii Prezydenta 
To było kilkanaście tysięcy złotych. 
 

Danuta Rutkowska  - Kancelaria Prezydenta  
Nagłośnienie, transport, krzeseła… 
 

Anna  Wirska – przewodnicząca Komisji 
Mamy tutaj rozbieżności bo Pani z ZDiZ mi podpowiada, że to oni organizują takie 
uroczystości.  
 

Małgorzata Kolesińska – Kierownik  Działu Rozwoju Przestrzeni Publicznej  
Mówiłam o obsłudze uroczystości, nie mówię o nagłośnieniu. Obsługa uroczystości przy 
pomnikach jest płacona  obecnie z działu przestrzeni publicznej. 

 

Maciej Buczkowski – zastępca Dyrektora Kancelarii Prezydenta 
Ponieważ ja się zajmuje organizacją tych wydarzeń od dwudziestu lat i tym, o którym 
mówimy  również i trochę dobrze się orientuję jak wygląda organizacja imprez miejskich, 
o których powiedziałem. Mówię to z  całą świadomością, i w związku z tym, że jestem 
przepytywany na okoliczność  naszego budżetu, to wiem co mówię.  ZDiZ jest miejscem, 
które nas wspiera, bardzo nas wspiera. Organizacja imprezy miejskiej polega na 
współpracy wielu wydziałów, ale nie oznacza  to tego, że budżetu Kancelarii Prezydenta 
nie schodzą pieniądze. Pieniądze te przeznaczane są na nagłośnienia.  
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Małgorzata Kolesińska – Kierownik  Działu Rozwoju Przestrzeni Publicznej  
Oczywiście zgodzę  się z moim przedmówcą, że współpracujemy. Natomiast ZDiZ ponosi 
też koszty z tytułu organizacji wszelkich uroczystości. Jest  to Dział Utrzymania Zieleni, 
który dostarcza ławki i sprząta  po uroczystości, oraz mój dział Rozwoju Przestrzeni 
Publicznej, w którym znajdują się pomniki i obsługa uroczystości. Jest roczny budżet 
przeznaczony na pomniki ok. 30-40 tys. zł rocznie. 
 
Maciej Buczkowski – zastępca Dyrektora Kancelarii Prezydenta 
Pomnika Anny Walentynowicz  chyba nawet nie było  budżecie, bo temat ten pojawił się 
nagle i moim zdaniem prawdopodobnie ZDiZ  tego nie finansował.  
Zazwyczaj nagłośnienie i scena jest kosztem GAK-u. Jeżli chodzi o wydatki związane  z 
takimi sprawami jak pomnik Anny Walentynowicz, pomnik Jana Pawła II, czy II Wojna 
Światowa to na to wydaliśmy 342 tys. zł. Budżet nasz realizuje wydarzenia 
międzynarodowej o podobnej kwocie, które mają charakter międzynarodowy. To jest na 
przykład organizacja  wszystkich pobytów  stażowych grup, np. organizacja okrągłego stołu 
o Rosji, Europie. Jest to organizacja pobytu młodych elit polsko-rosyjskich, szkoła polsko-
rosyjska. Obecnie jest inicjatywa powołania do życia  miejsca, które będzie się zajmowało 
Polakami za granicą. To są tego typu zdarzenia, za które my ponosimy koszty. 
 
Anna  Wirska – przewodnicząca Komisji 
Dziękuje, czy są jeszcze pytania w tej sprawie. Nie widzę, przechodzimy do kolejnego 
Wydziału.  
 

Wydział  Kadr  i Organizacji 
 

Alicja Bielińska – Łoza  - Dyrektor Wydziału Kadr i Organizacji 

Odpowiem na wcześniejsze pytanie Radnego – koszt utrzymania tego budynku w  roku 
ubiegłym to ponad 600 tys. zł tj. gaz, energia elektryczna, woda, ścieki, sprzątanie, 
ochrona i wywóz odpadów.     
Dochody za 2015 rok wykonano w kwocie prawie 8.500 tys. zł  co stanowi 99,95%  planu. 
Dochody objęły dotacje na wynagrodzenia pracowników wykonywujących zadania zlecone 
gminy i powiatu – 5.746 tys.zł. Dotację otrzymaliśmy również na przeprowadzenie wyborów 
i referendum  w wysokości ponad 2 mln zł. Dochody obejmują  również wpływy z czynszów, 
opłat eksploatacyjnych, kar umownych i prywatnych  rozmów telefonicznych pracowników 
– 729 tys. zł.  
Wydatki to kwota 91.257 tys. zł  co stanowi w  prawie 98% planu. Na te wydatki składają 
się : 

 wynagrodzenia pracowników  wraz z pochodnymi  - 76.711 tys. zł, 

 wydatki rzeczowe -11.418 tys. zł,  

 wydatki związane z wyborami rad dzielnic – 344 tys. zł, 

 wydatki związane z funkcjonowaniem jednostek pomocniczych, obsługą uroczystości 
ślubnych, ubezpieczeniami majątkowymi – 428 tys. zł.  

 

Anna  Wirska – przewodnicząca Komisji 
Dziękuje, czy są jeszcze pytania w tej sprawie. Nie widzę, przechodzimy do kolejnego 
Wydziału.  
 

 

Wydział Bezpieczeństwa i  Zarządzania Kryzysowego 

Małgorzata Cydzik – Główny Specjalista Wydziału BiZK powiedziała między innymi: 

Łącznie z dotacjami  wydatki wynosiły 43.032.884 zł  a wydatkowanie było na poziomie 
42.812.786 zł – co stanowi 99,16%. Z tego środki Miasta: bezpieczeństwo i porządek 
publiczny w wysokości 22.627.157 zł – wykonanie 22.255.085 zł, co stanowi 98,4%. Z tego 
gro środków przeznaczone jest na utrzymanie Straży Miejskiej. My dofinansowujemy 
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przede wszystkim  zadania fakultatywne dotyczące policji i Miejskiej Państwowej Straży 
Pożarnej. Komenda Miejska Policji  otrzymała od nas 381 tys. zł na wydatkowanie bieżące, 
Komenda Miejska PSP dostała 250.755,- zł. 
 

Anna  Wirska – przewodnicząca Komisji 
Dziękuję i przechodzimy płynnie do Straży Miejskiej.  

 

Straży Miejskiej w Gdańsku 

Patryk Pansewicz – główny księgowy Straży Miejskiej w Gdańsku 

Wykonanie wydatków  Straży Miejskiej za rok 2015 to kwota 19.579.068 zł, co stanowiło 
98,38% planu. Głównie były to wydatki na wynagrodzenia wraz z pochodnymi dla 
pracowników 313,5 etatów – 16.668 tys. zł. Pozostałe wydatki to zakup materiałów, 
wyposażenia, umundurowanie, paliwo do samochodów, bieżące wydatki remontowe, 
czynsze na pomieszczenia biurowe. 
Dochody planowane były  na kwotę 1.300 tys. zł, a wykonane na poziomie 893.855 zł, co 
stanowiło 72,09 % planu. Wpływy to głównie z mandatów karnych.    
 
Anna  Wirska – przewodnicząca Komisji 
Dziękuję. Nie ma więcej pytań, więc mamy ten punkt omówiony i przechodzimy  do 
kolejnego punktu.   
 

PUNKT 4 
Informacja nt. działań zespołu ds. nielegalnego graffiti 
 

Małgorzata Kolesińska – Kierownik Działu Rozwoju Przestrzeni Publicznej w ZDiZ 
powiedziała między innymi: 
U nas nie ma  takiego zespołu ds. nielegalnego graffiti, ponieważ  ZDiZ nie zajmuje się  
ściganiem nielegalnych graficiarzy, bonie ma takich możliwości personalnych. Oczywiście 
próbujemy z tym walczyć, próbujemy robić jakieś konkursy  na tzw. legalne grafitti. Jest 
to bardzo problematyczne, ponieważ organizacja takiego konkursu wymaga dużego 
zaangażowania pracowników, a efekt  jest różny. Dwukrotnie był rozpisany konkurs na 
takie graffiti, ale  prace te wykazywały bardzo niski poziom. Za pierwszym razem nie 
nagrodziliśmy  żadnej pracy, a za drugim razem wybraliśmy pracę. Wszystko z naszej 
strony było przygotowane właściwie. Osoba, która wygrała, wiedziała jakie przeznaczone 
są pieniądze na realizacje tego graffiti. Było to 8 tysięcy złotych plus nagroda i tutaj zrobił 
się problem. Do dnia dzisiejszego nie mamy zrealizowanego graffiti, bo osoba, która 
wygrała, już po wygraniu stwierdziła, że owszem chętnie to zrobi, ale za 40 tysięcy 
złotych. Prawdopodobnie odstąpimy od realizacji tej umowy. Ten temat w zasadzie się 
zakończył bo dotyczył tunelu przy Żabim Kruku, a tunel tym w niedługim czasie  będzie 
nieczynny z racji zmiany organizacji ruchu – będą wprowadzone przejścia naziemne.  
Przy następnej  umowie, będzie informacja, że jest to równoznaczne z tym, że zwycięzca 
wykonuje graffiti i dostaje nagrodę. Jeśli nie będzie chciał tego wykonać, to nie będzie 
wypłacana nagroda. Doszliśmy  do wniosku, że jest to furtka dla graficiarzy, będzie  
startował w konkursach, odbierał nagrody, a realizacji zero. Tak jak w tym przypadku, my 
do tej pory nie mamy zrobionego tunelu. 
Identyczna sytuacja była  w ubiegłym roku, gdzie również robiliśmy konkurs na murale na 
ul. 3 Maja.  Osoba, która  wygrała tak samo postąpiła. To jest niepoważne.  
Co do nielegalnego graffitti to  w tym kierunku może  działać  straż miejska, policja. 
My też chcielibyśmy  wyznaczyć miejsca  do swobodnego, kontrolowanego malowania, ale 
musimy zastanowić się jak zrobić to organizacyjnie. 
 

Beata Jankowiak – członek Komisji 
Rozumiem, że jest komisja konkursowa, która wybiera te prace. Ja  pisałam w tej sprawie 
interpelację – czy mieszkańcy  również mogą mieć na to wpływ.  
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Małgorzata Kolesińska – Kierownik Działu Rozwoju Przestrzeni Publicznej w ZDiZ 
Odpowiedź na tą interpelację jest już gotowa. Np. komisja wybrała  najpierw  trzy prace, 
które ich zdaniem były najlepsze, a następnie było głosowanie na stronie internetowej 
ZDiZ i w zasadzie mieszkańcy byli zgodni z naszą decyzją. Wybraliśmy tą pracę, na którą 
zagłosowali mieszkańcy.  
 

Beata Jankowiak – członek Komisji 
A ile osób wzięło udział w głosowaniu. 
 

Małgorzata Kolesińska – Kierownik Działu Rozwoju Przestrzeni Publicznej w ZDiZ 
Nie wiem.  
 

Emilia Lodzińska – wiceprzewodnicząca Komisji 
Było ich dosyć sporo, a praca która  wygrała z decydowanie wyprzedziła te dwie pozostałe.   
 

Małgorzata Kolesińska – Kierownik Działu Rozwoju Przestrzeni Publicznej w ZDiZ 
Wyprzedziła i absolutnie była faworytem. 
 

Anna  Wirska – przewodnicząca Komisji 
Nasza Komisja  wspólnie z  Komisją Zrównoważonego Rozwoju  w maju 2015r.   wystąpiła z 
wnioskiem o utworzenie zespołu do walki z nielegalnym grafitti. W piśmie  z dnia 
15.06.2015r. Prezydent W. Bielawski pisze, że wszystkie ustalenia, dobre praktyki zostaną 
przekazane Prezydentowi Miasta Gdańska w celu zatwierdzenia koncepcji powołania 
„Zespołu ds. graffiti”.  Miał powstać ten  zespół, taką mieliśmy koncepcję. Ale nie powstał. 
Proponuję, abyśmy jeszcze raz wystąpili z wnioskiem o informacje dotyczące powstania 
zespołu do walki z nielegalnym grafitti i jego dotychczasowej pracy.  
Proponuję, abyśmy przyjęli taki wniosek i ponaglili prace  tego zespołu. 
Kto z Państwa Radnych jest za takim wnioskiem do Prezydenta Miasta Gdańska ? Za 7 
głosów, jednogłośnie. Wniosek Nr 21-4/4-1/16 
 
Powróćmy jeszcze  do  tematu  sprawozdania z wykonania budżetu  Miasta Gdańska za rok 
2015 w zakresie  działania naszej Komisji. Powinniśmy  wydać opinię. 
Proszę o pozytywne zaopiniowanie  sprawozdania z wykonania budżetu  miasta Gdańska w 
zakresie  działania Komisji Samorządu i Ładu Publicznego.  

Opinia Nr 21-4/119-11/16 
Komisja, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień złożonych przez Pana Piotra Spyrę – 
dyrektora Biura Rady Miasta, Pana Macieja Buczkowskiego – zastępcy dyrektora Kancelarii 
Prezydenta, Panią Alicję Bielińską – Łoza – dyrektora Wydziału Kadr i Organizacji, Panią 
Małgorzatę Cydzik – głównego specjalisty w Wydziale Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego, Pana Patryka Punsewicz – głównego księgowego w Straży Miejskiej oraz 
przeprowadzonej dyskusji, jednogłośnie 7 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała 
sprawozdanie z wykonania budżetu za 2015 r. 

 

PUNKT 5 
Sprawy bieżące, wolne  wnioski,  korespondencja.  

 
Anna Wirska - Przewodnicząca Komisji   
Do komisji wpłynęła odpowiedź Prezydenta  wyjaśnienie do pisma Rady Dzielnicy Wrzeszcz 
Górny  z dnia 27.01.2016r.  dotyczące ustalenia strefy płatnego parkowania na drogach 
publicznych na terenie Miasta Gdańska  i stawek za parkowanie.  
Pismo to Państwo otrzymaliście drogą elektroniczną wraz  z odpowiedzią Pana Prezydenta. 
Z odpowiedzi  pana Prezydenta wynika, że  projekt uchwały w tej sprawie zostanie Radzie 
przedłożony  na sesję majową.  
Decyzja Komisji: pismo a/a  
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W związku  tym że nie zgłoszono  więcej spraw Przewodnicząca Komisji podziękowała  za 
udział  posiedzeniu,  stwierdziła wyczerpanie porządku obrad  i zamknęła posiedzenie - 
godz. 17,15.  
 
 

 
 
                                                                          Przewodnicząca Komisji 
                                                                        Samorządu i Ładu Publicznego 
 
                                                                                   Anna Wirska  
Protokół sporządziła: 
 
Bogusława Pieklik 
Pracownik Biura Rady Miasta Gdańska  

 
 
 


